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Hi ha molts aparells de gimnàstica per a persones grans que s'han 
instal·lat a parcs, que no poden ser utilitzats per una gran part de la 
ciutadania, ja que són per a persones que mesuren més d'1'63 m (en 
concret les bicicletes) i les persones amb menys d'aquesta altura, no 
arriben ni a donar una volta als pedals. Coneixen vostès aquest fet? 
Pensen canviar-ho? Fan estudis previs abans de fer els aparells? 
 
La senyora Ibáñez: 

“Nosaltres entenem que aquesta maquinària estarà avalada per tècnics i la 
gent que ho munta sabrà les mides que han de fer servir. Evidentment que mai 
tot s’adapta a tothom i a totes les mides, no? Però sí, mira, aprofitant que 
vénen eleccions, ara sí, apuntem-nos tots en el calendari o en el programa el 
fet que als parcs de nens infantils puguin haver-hi algunes instal·lacions per a 
nens amb dificultats físiques, que això existeix i també és important. Ens ho 
copiem, i ho posem tots també allà.” 

El senyor Bidasoa: 

“Jo faig la pregunta per a l’equip de govern, malgrat que és una informació de 
El Pont que signa la portaveu del PP, Mercè Haro, i que diu, llegiré ràpid: «El 
balance del mandato socialista lo definimos como un fracaso. En este pequeño 
espacio, destacaremos solo un dato: continuamos con una elevada tasa de 
paro, es decir, se ha pasado de 1.542 personas registradas en el año 2007 a 
3.553 personas en el año 2013, hecho que representa, desafortunadamente, 
un incremento del 56 por ciento. Hoy hay más parados que al arrancar el 
mandato, y no hay ni un solo indicio de mejoría. Frente a esta lastra de paro 
reiterado, ofrecemos…» No seguiré per no fer publicitat. I la meva pregunta és 
si això és cert, si hi ha competències de l’ajuntament en aquest sentit, i si teniu 
dades per poder contrastar aquesta informació, que em preocupa molt. 

Gràcies.” 

La senyora Ibáñez: 

“Jo, perdoneu, només un segon. Crec que aquesta pregunta no procedeix, 
primer, perquè ve d’una persona que està en una llista de l’equip socialista, i 
que la resposta pot donar a fer-se una propaganda que ara mateix no hauria de 
ser. No hauria de ser.” 

La senyora alcaldessa: 



“Doncs, això no ho posa en el ROM, senyora...” 

La senyora Ibáñez: 

“No, no, això ho posa a la Llei de les eleccions.” 

La senyora alcaldessa: 

“Que diu què?” 

La senyora Ibáñez: 

“Això ho posa la normativa del procés electoral...” 

La senyora alcaldessa: 

“Que no podem parlar d’assoliments.” 

La senyora Ibáñez: 

“No, que no podeu fer propaganda.” 

La senyora alcaldessa: 

“Que en el ple no podem fer propaganda...” 

La senyora Ibáñez: 

“Jo només plantejo que la pregunta ve directa d’un personatge que està a les 
llistes del Partit Socialista...” (Remor de veus.) 

La senyora alcaldessa: 

“Bé, personatge no...” 

La senyora Ibáñez: 

“Un personatge que no me’n recordo com es diu, el senyor Bidasoa, de la 
mateixa manera que si a mi algú del públic ens preguntés a Iniciativa que si lo 
hemos hecho muy bien. Y ahora lo explicaré, ¿no?” 

La senyora alcaldessa: 

“Si jo no estic equivocada, la senyora Herranz em sembla que també forma part 
d’una candidatura. Bé...” 

La senyora Ibáñez: 



“Sí, però que no ens pregunta sobre la feina que hem fet nosaltres o no. 
Aviam...” 

La senyora alcaldessa: 

“No, ens han preguntat i s’està equivocant, senyora Ibáñez.” 

La senyora Ibàñez: 

“Bé, no sé si m’estic equivocant, però és una mica lleig –és una mica lleig. 
Perquè teniu reunions per explicar-li els aturats o no aturats que hi ha en 
Esplugues, no cal que vingui al saló de plens a fer una pregunta un socialista 
als socialistes per explicar-los-ho.” 

La senyora alcaldessa: 

“Però senyora... Miri, aquí venim a fer política, i no pensava ni fer-la –i no 
pensava ni fer-la.” 

La senyora Ibáñez: 

“No, jo també fa molt de temps que no faig política.” 

La senyora alcaldessa: 

“Però han fet una pregunta –han fet una pregunta– igual que els que escriuen 
cartes a El Pont, igual que vénen altres persones, que saben vostès com vénen 
tantes i tantes i tantes durant tants anys, tants mesos i tants plens, que 
nosaltres...” 

La senyora Ibáñez: 

“Ja, sí, però que estem en un període electoral. Igual que el senyor Manuel 
Pozo, que també està a la llista socialista, que és el que entra la carta de les 
associacions de veïns...” 

La senyora alcaldessa: 

“I no pot venir al ple igual? No pot venir al ple?” 

La senyora Ibáñez: 

“... per dir que retirem l’ordenança de les terrasses dels bars. És lleig.” 

La senyora alcaldessa: 

“No, no, jo crec que no ens hem de confondre, senyora Ibáñez.” 



La senyora Ibáñez: 

“Només dic que és lleig. Ja està.” 

La senyora alcaldessa: 

“Senyora Ibáñez, ho ha fet... (Veus de fons.) Que diu mentides en El Pont? No. 
a mi simplement m’han preguntat una pregunta, i com hem fet sempre, no 
faltaré a no... Ens han fet una pregunta i la respondrem com hem fet sempre –
sempre. El que no podem fer ... Saben vostès que la Llei electoral el que no 
ens permet fer, i crec que és molt important aclarir-ho a tothom perquè no es 
confongui, el que no es permet fer són actes on parlem... (Veus de fons.) No, el 
de demà no, el de demà ens permet... (Veus de fons.) Perquè, primer, portem 
tres anys fent-ho. Miri, han tingut... Primer, no era el moment, era el moment 
d’intervenir la ciutadania, no nosaltres, perquè hem tingut l’oportunitat de fer-ho. 
Clar.  

Punt número 2. Nosaltres el que no podem, ni nosaltres ni ningú, sobretot el 
govern, és fer actes de campanya per explicar els assoliments i les coses 
aconseguides durant aquest termini, cosa que no farem. Però de la mateixa 
manera... Cosa que a més, El Pont segurament ha arribat a totes les llars, i 
aquí simplement el que farem serà donar unes explicacions. 

Miri, en política sempre hem pensat una cosa: que hem de ser rigorosos. I 
malauradament, moltes vegades, si fem autocrítica jo la primera, ens falta rigor. 
La senyora portaveu del Partit Popular fa unes afirmacions, unes opinions en 
què jo no entro. Podria entrar-hi, però jo avui no hi entraré, perquè ella pot 
qualificar de fracàs el nostre govern, i, per tant, jo aquí no penso entrar. Ara, el 
rigor d’on ve? El que no podem és dir que hi ha una taxa d’atur que és superior 
a l’inici del mandat. I jo crec que aquí, a més a més, nosaltres, igual que vostè 
abans parlava de la necessitat d’incorporar determinats punts en el nostre 
programa electoral, penso que aquest també l’hauríem d’incloure, tots els 
partits –jo també els animo, i ho farem nosaltres– a dir les coses com són. 
Opinar es pot opinar, ens pot semblar bé o malament, ens pot semblar que la 
gestió és un fracàs o és un èxit o un encert, ens pot semblar de tots els colors, 
però el que no podem dir és el que no és. I el que no és, i això simplement són 
les dades, no són les dades de l’ajuntament, són les dades del Servei 
d’Ocupació i són les dades del Consell Comarcal del Baix Llobregat, que a més 
a més es basen precisament en aquest servei d’ocupació, del departament 
corresponent de la Generalitat. I les dades el que ens diuen és que... (Veus de 
fons.)  

Perdó? Però serà possible? Miri, jo crec que hem d’aprendre molt, perquè 
nosaltres aquí, amb tota la paciència del món, escoltem de tot, de tots els 
colors, amb rigor o sense, i ho fem amb molta paciència i amb molta educació, i 



sembla mentida de vegades la manca d’entesa, i fins i tot de resposta 
democràtica quan ens fan preguntes. A veure, aquí simplement el que s’ha fet 
és fer una pregunta com fan d’altres. Però de vegades són preguntes que ens 
poden posar en un compromís, com són preguntes que poden posar en un 
compromís a un altre, però hem de saber acceptar això. I penso que el que no 
pertoca és que quan es fan preguntes, primer, de manera correcta, en un sentit 
correcte, amb total respecte, sense faltar el respecte a ningú, no tolerarem 
aquestes coses. Llavors, demano silenci igual que nosaltres hem sentit també 
en silenci coses que compartim i altres que no compartim, però no per això la 
gent no té dret a poder expressar-se, i nosaltres ara tenim el dret de poder 
expressar-ho.  

Com deia, bé, ho podem fer... Fem risa, molt bé. Dit això, en iniciar el mandat 
nosaltres teníem una taxa d’atur superior a les 3.200 persones, que és una taxa 
terrible, que no la voldríem tenir, això crec que ho compartim tots. En aquest 
moment nosaltres tenim un nombre de persones que és inferior a aquestes 
3.200, de fet, inferior a 3.100, la dada del mes de març era de 3.090. I 
simplement volíem posar de manifest exactament això, sense entrar en altres 
valoracions, exactament això. No podem mancar a la veritat, ara mateix la taxa 
d’atur no és superior a la de l’inici del mandat. 

I ara sí que diré una cosa, i és que això que passa a Esplugues no és 
exactament el mateix que passa, per exemple, a la resta, malauradament, de 
l’Estat espanyol, quan el senyor Rajoy va entrar al govern, al novembre de l’any 
2011, i ara mateix té una taxa d’atur que és superior a aquell moment. Sí, no, 
és que no podem fer afirmacions que no són exactes. Jo crec que en acabar el 
mandat, en aquest moment del mandat, nosaltres tenim un nombre de 
persones inferior a l’atur, tot i que per a nosaltres continua sent una xifra molt 
important. Per tant, em sembla que encara aquesta continua sent una mala 
noticia. 

I la segona cosa que volíem dir és que aquesta llei de la qual hem parlat, 
l’RSAL, que precisament s’ha demanat per part del Grup Municipal de 
Convergència i Unió quines són les competències que ara té l’ajuntament en el 
tema dels mercats municipals, el que sí que els puc avançar és que les 
competències del govern municipal en ocupació, segons aquesta llei ara 
mateix, és zero. Amb la mala pata i la mala sort que en altres àmbits o en altres 
sectors, tenim lleis sectorials a nivell de Catalunya que ens donen una empara, 
que ens donen una cobertura, i, per tant, aquestes lleis fan que tot i que no 
tenim reconeguda aquesta competència a l’RSAL, la puguem continuar 
exercint. Només hi ha un cas en el que no, i és precisament en l’àmbit de 
l’ocupació. 

Bé, dit això... (Veus de fons.) Serà possible? Bé, vinguin a presidir el ple –
vinguin a presidir el ple. No, no contesto al regidor, el regidor simplement ha dit 



que amb encert, ell ja s’ha preocupat de les competències a nivell dels mercats, 
i posava de manifest que precisament en ocupació, aquesta l’estudiaran, faran 
un informe, però precisament... Precisament en el cas de l’ocupació, doncs, 
vam estar estudiant aquest àmbit, i torno a dir, no tenim cobertura, ni tenim tan 
sols alguna llei sectorial que ens pugui permetre poder treballar. Per tant, ara 
mateix treballem nosaltres i d’altres en fals.  

Suposo que aquesta opinió que tenen del fracàs del govern socialista per 
aquesta taxa d’atur és la mateixa que deuen tenir en el cas de l’Ajuntament de 
Badalona, que té una taxa superior al 20 per cent, cosa que no és el que té el 
nostre ajuntament, on estem en el 13. 


